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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens Centralstyrelse den 10 
september 2024 på distans. 
 

Närvarande:  

Ordinarie ledamöter: 

Britt-Marie Dornell, ordförande, Eva Liljekvist-Borg, Lars Ramberg, Bo Skalin, Eva 
Lejdbrandt, Jörgen Oinonen, Birgitta Bernhed, Thommy Sundell, Piia Nora § 99–110,  
§ 112–127 

Suppleanter: 

Gunnar Petersson beslutande § 111, Jeanette Börjesson, Karin Brostam-Berglund, 
Anneli Hultman § 99–110, § 112–127 

 

Adjungerade: 

Kees de Jong, VD, Jenny Damgren, personalrepresentant, Helena Nyberg, Marknads- 
och kommunikationschef, Karin Andersson, Ekonomichef § 108, Nina Karlsdotter, 
Arbetsgrupp Rashundars Sundhet § 109 a-b, Helena Skarp, Chef Avel & Hälsa § 109 a-b. 

 

Protokoll: 

Kjell Svensson 

§ 99 Sammanträdet öppnas 

Britt-Marie Dornell hälsade deltagarna välkomna och öppnade mötet.   

§ 100 Val av justerare 

Birgitta Bernhed och Piia Nora valdes att justera dagens protokoll förutom  
§ 111 som justeras av Birgitta Bernhed och Jörgen Oinonen. 

§ 101  Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. 

§ 102 Föregående protokoll 

Fanns justerat protokoll CS 3/2024. 
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Felaktigt datum i § 93 d, Protokoll EDK 2/2024. 
Korrigeras från 15 november 2023 till 3 april 2024. 

 
CS beslutade att med ovanstående justering godkänna protokollet och lägga 
det till handlingarna. 

§ 103 Presidiefrågor 

CS presidiebeslut 2024-08-19. 
 
Fanns överklagan från medlem av avslagen protest mot ansökt kennelnamn 
som av den överklagande uppfattas alldeles för likt och lätt att förväxla med 
medlemmens egna kennelnamn. 
 
Presidiet beslutade att avslå överklagan då de inte ser en överhängande 
förväxlingsrisk. 
 
CS beslutade att fastställa presidiets beslut. 

§ 104 SKKs Centrala organisation 

a) Organisationskonferens 2025 

Fanns förslag kring planeringen av SKKs Organisationskonferens 2025. 
Tidigare har konferensen benämnts Specialklubbskonferensen men 
länsklubbar, verksamhetsklubbar och avtalsanslutna klubbar har också 
deltagit på delar eller hela konferensen. Med det nya upplägget blir det en 
konferens för hela SKK-organisationen. 
Föreslås att en mindre arbetsgrupp bestående av en CS-ledamot med sin 
huvudsakliga förankring i specialklubbar och en i länsklubbar samt CS 
sekreterare tillsätts med uppdrag att planera konferensen. Arbetsgruppen 
ska även ta fram ett förslag till syftesformulering för SKKs 
Organisationskonferens i den nya formen. 
 
CS beslutade att utse Birgitta Bernhed, Piia Nora och Kjell Svensson till 
arbetsgrupp för SKKs organisationskonferens enligt uppdrag ovan. 

b) International Partnership For Dogs, IPFD 

Fanns underlag kring förnyat avtal med IPFD att gälla från 2025-01-01. 
 
IPFD är drivande och en mycket viktig informations-hubb i det 
internationella arbetet kring ärftlig hundhälsa. Organisationen bedriver för 
SKK viktigt arbete kring DNA-tester som innebär arbetsbesparing för SKK 
och underlättar för de ras- och specialklubbar som använder eller funderar 
på att använda DNA-test i sin ras/raser. 
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Bland annat finns en databas med information om DNA-tester. 
Organisationen ordnar också workshops som ger SKK kunskap om 
forskningsresultat och vilka diskussioner som pågår internationellt.  
IPFD har en webbplats, dogwellnet.com, som innehåller mycket 
information för så väl uppfödare som klubbar.  
I Sverige är vi beroende av internationellt avelsutbyte. I en tid när 
allmänhet och myndigheter i ifrågasätter delar av den avel som bedrivs blir 
internationell samverkan extra viktig. 
 
Vidare fanns för kännedom en sammanfattning av IPFDs verksamhet under 
2023 och planerad verksamhet 2024 samt en rapport från Eva Lejdbrandt 
från IPFD workshop om hundhälsa i Helsingfors juni 2024. 
 
CS beslutade att förnya avtalet med IPFD att gälla 2025 och 2026. 

c) Kennelfullmäktiges uppdrag att genomföra en extern och oberoende 
granskning av SKKs disciplinära system 

Kennelfullmäktige 2023 uppdrog till CS att låta genomföra en extern och      
oberoende genomlysning av SKKs disciplinära system. Granskningen ska ske 
i syfte att minska ärendemängden i Disciplinnämnden och 
handläggningstiden för disciplinärenden. 
 
CS beslutade i § 5 k/2024 att utse en arbetsgrupp bestående av Eva 
Liljekvist Borg (sammankallande), Jörgen Oinonen, Kerstin Widmark och 
Agneta Lönn och att ge arbetsgruppen i uppdrag att: 
• Utarbeta förslag till utredningsdirektiv för en genomlysning av SKKs 

disciplinära system, samt att utreda frågan om publicering av beslut från 
Disciplinnämnden enligt beslut CS § 5 h/2024. 

• Lämna förslag på en extern uppdragstagare som kan genomföra 
granskningen. 

 
CS beslutade i § 77 c/2024 att fastställa utredningsdirektiv.  
 
Efter fastställandet tog arbetsgruppen kontakt med ett antal personer som 
skulle kunna tänkas utföra uppdraget. Tyvärr har det varit svårt att få in 
offerter på uppdraget från lämpliga personer. 

 
Med hänsyn till det ursprungliga uppdraget har arbetsgruppen kommit 
fram till följande slutsats. 
 
Sedan Kennelfullmäktige 2023 har nuvarande Disciplinnämnd arbetat hårt 
med att nämndens arbete ska vara i fas. Med i fas menas att ärenden som 
mellan möten blir klara för beslut, ska hanteras på kommande möte och 
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inte bli liggande i väntan på avgörande. Detta mål kommer förhoppningsvis 
nås hösten 2024. 
 
Mot bakgrund av detta finner arbetsgruppen att uppdraget från 
Kennelfullmäktige – att minska handläggningstiden för disciplinärenden är 
uppfyllt. 

 
Arbetsgruppens föreslår CS 

• att upphäva CS beslut § 77 c/2024 angående direktiv för 
utredningen 

• att uppdraget begränsas till att utreda om ändringar i regelverket 
bör göras, i syfte att minska antalet ärenden och vilka ändringar som 
i så fall bör införas 

• att frågan avseende publicering av utvalda disciplinnämndsbeslut 
och namn ska ingå i uppdraget 

• att uppdraget inte ska innefatta en jämförelse mellan de nordiska 
kennelklubbarna 

• att föreslagen jurist ska tilldelas uppdraget utifrån inkommen offert 
med angiven maximal kostnad.  
 

Följande frågor utgör grund för uppdraget:  

• Inventera det omfattande disciplinära regelverk som sammanfattas i 
grundreglerna. 

• Behöver samtliga frågor prövas av Disciplinnämnden eller kan ett 
annat system vara lämpligare? 

• Föreslå hur en begränsning av antalet ärenden som behöver 
bedömas av Disciplinnämnden kan ske. 

• Se över möjligheten att överträdelser av mindre art och grad 
inte ska föranleda disciplinär åtgärd. 

• Utvärdera om medlemmar även fortsättningsvis ska kunna anmäla 
medlem till Disciplinnämnden eller om den möjligheten ska 
förbehållas CS och de direkta medlemsorganisationernas styrelser. 
Alternativt att anmälan av privatperson/medlem är förenad med en 
avgift, i enlighet med principerna för protest vid 
prov/tävling/utställning. Avgiften återfås vid bifall/påföljd. 

• Bör ett urval av Disciplinnämndens beslut publiceras för 
medlemmarna? Var i så fall, tidning, hemsida, MittSKK? 

• Bör personer som av Disciplinnämnden uteslutits eller som fått 
beslut av Disciplinnämnden att de inte får bli medlemmar utan 
nämndens tillstyrkan publiceras någonstans för medlemmarna? Var 
i så fall, tidning, hemsida, MittSKK? 

 
CS beslutade enligt arbetsgruppen förslag. 
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d) Komplettering av SKKs hemsida 

Fanns förslag från Thommy Sundell om att komplettera SKKs hemsida med 
bild på samtliga ledamöter i CS samt bilder på ledamöter i aktuella 
kommittéer. 

 
CS beslutade att uppdra till kansliet arbeta vidare enligt önskemål. 

§ 105 Information från SKKs ordförande 

 Ordförande har ordet 

Fanns för kännedom inlägg från Facebook-gruppen ”Ordförande har ordet” 
publicerade 5 juli och 20 augusti 2024. 
 
CS noterade informationen. 

 Brev till specialklubbar  

Informerades om det brev ordförande skickade till specialklubbar  
2024-08-08 med förtydligande kommentarer till ett öppet brev från 
Svenska Dvärghundklubben, SDHK, till specialklubbar. Detta utifrån att 
specialklubbar ställde frågor om SDHKs brev. CS tog del av brevet innan det 
skickades till specialklubbarna. 
 
CS noterade informationen. 

§ 106 Information från SKKs VD 

 Mediarapport 

Fanns för kännedom medieklipp och reaktioner i sociala medier efter 
pressreleasen "Andningsundersökning blir krav vid avel med mops, fransk- 
och engelsk bulldogg". 
 
CS noterade informationen. 

 Länsklubbskonferensen 2024 

Fanns för kännedom information om de frågor som VD avser att lyfta på 
Länsklubbskonferensen 28–29 september 2024. 
 
CS noterade informationen. 

 Aktuellt läge Svenska Brukshundklubben, SBK 

VD informerade om att Helene Öberg slutat som generalsekreterare på SBK 
och att Peter Rimsby trätt in som tillförordnad generalsekreterare. Det är 
fortsatt problem med SBK Tävling vilket påverkar stambokföringen av 
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resultat från SBKs prov- och tävlingsverksamhet. Det förs en kontinuerlig 
dialog mellan ordförande i SKK och ordförande i SBK. 
 
CS noterade informationen. 

 Stockholm Hundmässa 2024 

Fanns för kännedom information om det fortsatta arbete som bedrivs för 
att få lönsamhet på Stockholm Hundmässa samt en uppskattning av de 
ekonomiska konsekvenserna om Stockholm Hundmässa i framtiden skulle 
genomföras som två endagsutställningar istället för en tvådagarsutställning. 
 
CS beslutade att uppdra till SKKs Utställningskommitté att tillsammans med 
kansliet bereda frågan vidare angående konsekvenserna av att i framtiden 
genomföra Stockholm Hundmässa som två endagsutställningar istället för 
en tvådagarsutställning och att återkomma till CS med kompletterande 
underlag. 
 
Beslutet förklarades omedelbart justerat. 

 Uppdatering rörande länsstyrelsens omhändertagande av hundar 

VD sammanfattade information rörande länsstyrelsens omhändertagande 
av stort antal hundar hos en kennel i Östergötland 
 
CS noterade informationen. 

 VD-brev till CS 

Fanns för kännedom brev med information från SKKs VD till CS daterade 
2024-06-25 och 2024-08-22. 
 
CS noterade informationen. 

 Kansliinformation 

VD beskrev uppföljning av den omorganisation som genomförts på kansliet i 
maj. 
 
CS noterade informationen. 

§ 107 Information från personalrepresentant 

Gavs information om aktuella frågor från personalrepresentanten. 
 

CS noterade informationen. 
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§ 108 Ekonomi 

a) Ram för ekonomisk prognos 2-2024 

Fanns underlag och förslag till ram för prognosarbete 2 gällande 
ekonomiskt resultat för år 2024 som ska genomföras under hösten och som 
föredrogs av SKKs ekonomichef Karin Andersson. 
Målsättningen är att SKK ska nå ett resultat i balans för 2024 vilket kräver 
ytterligare åtgärder, då intäkterna fortsatt minskat under året jämfört med 
prognos 1 som gjordes i våras.  
En mängd besparingsåtgärder är redan genomförda av både kommittéer 
och kansli men arbetet med att öka intäkterna och minska kostnaderna 
behöver drivas vidare. 
Det innebär att både kommittéer och kansli måste se över planerad 
verksamhet och identifiera uppdrag som behöver skjutas på framtiden 
utifrån det ekonomiska läget. Uppdrag som Kennelfullmäktige beslutat om 
via motioner och propositioner ska dock i möjligaste mån genomföras. Som 
stöd i detta arbete kommer kommittéer och kansli använda en mall som 
beskriver vilken verksamhet som får anstå och vilka konsekvenser som det 
medför. 
Ett likartat arbetssätt ska även tillämpas vid framtagande av reviderad 
budget för 2025, se vidare § 108 b. 

 
Fördes en ingående diskussion om vad som är möjligt i dessa hänseenden 
och vikten av ansvarstagande för helheten. 
 
CS beslutade att arbetet med prognos 2 ska ske enligt den ram som 
föreslagits. 

b) Arbetsprocess för framtagande av reviderad budget för 2025 

Fanns förslag om process för framtagande av reviderad budget för 2025 
som föredrogs av SKKs ekonomichef Karin Andersson. 
Bakgrunden till behovet av en reviderad budget för 2025 är bland annat att 
det tapp gällande intäkter som vi nu ser inte förväntades när budgeten för 
2025 antogs på Kennelfullmäktige 2023. Ekonomin i samhället har utsatts 
för många prövningar med hög inflation, höga elpriser och väsentligt högre 
räntenivåer. Detta har inneburit ökade kostnader och minskad köpkraft hos 
medlemmar, uppfödare och potentiella hundköpare. 
Målsättningen med den reviderade budgeten för 2025 är att uppnå ett 
överskott på 0,5 miljon kronor. Detta kommer att kräva hårda prioriteringar 
och stor kostnadsmedvetenhet. 
Efter beredning i kommittéer och på kansliet samt av presidiet ska ett 
förslag till reviderad budget för 2025 presenteras för CS på mötet i 
november. 
 



  

SKK/CS nr 4-2024 
2024-09-10 

Sida 8/21 
 
 

 
CS beslutade att driva arbetet med reviderad budget för 2025 enligt den 
process som presenterades med målsättningen att nå ett budgeterat 
överskott på 0,5 miljon kronor. 

c) Förslag om ändrad milersättning 

Fanns förslag om att återgå till att följa skatteverkets norm för 
reseersättning.  
 
Tidigare har SKK alltid följt Skatteverkets reseersättningsnivå för skattefri 
ersättning. I december 2021 beslutade CS att höja SKKs reseersättning från 
18.50 kr per mil till 31 kr per mil.  
Vid det tillfället hade bränslepriserna stigit kraftigt och den skattefria 
reseersättningen låg kvar på 18.50 kr. Sen dess har den skattefria 
reseersättningen höjts till 25 kr per mil vilket innebär att skillnaden mellan 
SKKs ersättning och den skattefria ersättning som ska beskattas nu är 6 kr 
per mil. 
Utifrån att den skattefria ersättningsnivån har höjts med 35 % och 
bränslepriserna nu har sjunkit kraftigt samt SKKs ansträngda ekonomiska 
läge föreslås att SKK från 2025-01-01 återgår till att följa Skatteverkets 
skattefria ersättningsnivå som i dagsläget ligger på 25 kr per mil. 
För alla klubbar som idag följer SKKs nivå medför detta både en 
kostnadsbesparing samt en väsentligt enklare administration. 
För SKK centralt medför det en besparing på ca 350 000 kr per år.  
 
Diskuterades olika konsekvenser av detta förslag. Särskilt lyftes 
kennelkonsulenternas förutsättningar. 
 
CS beslutade att från och med 2025-01-01 återgå till att följa Skatteverkets 
nivå för skattefri reseersättning. 
 
Jörgen Oinonen reserverade sig mot beslutet, se bilaga 1. 
 
Beslutet förklarades omedelbart justerat. 

d) Förslag angående en extra planeringsdag för CS omfattande SKK Ekonomi 

Fanns förslag från Eva Liljekvist-Borg, Bo Skalin, Thommy Sundell, Piia Nora 
och Anneli Hultman om en extra planeringsdag för CS omfattande SKK 
Ekonomi. 
 
Konstaterades vikten av att CS arbete med planeringen av SKKs framtida 
verksamhet och ekonomi baseras på den vision och de strategier för SKK 
2030 som Kennelfullmäktige har fastställt. Det behöver även tas hänsyn till 
de slutsatser som den varumärkesanalys som pågår kommer fram till. 
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CS beslutade att utöka CS möte i februari till att vara ett tvådagarsmöte 
den 11 och 12 februari 2025 där den extra dagen ska vikas för ekonomi- och 
framtidsfrågor. 
 
CS beslutade att uppdra till VD att ta fram förslag på upplägg av denna dag. 

§ 109 Avelskommittén, AK 

a) Arbetsgrupp Rashundars Sundhet, AG RS 

Fanns för kännedom minnesanteckningar från AG RS daterade 2024-06-03, 
2024-06-17, 2024-07-02 och 2024-08-13. 
 
CS noterade informationen. 

b) Förslag från AG RS på exteriöra målbilder för bostonterrier, engelsk 
bulldogg, fransk bulldogg och mops för vidare beredning med respektive 
ras-/specialklubb.   

Fanns förslag från AG RS på exteriöra målbilder för de fyra fokusraserna 
bostonterrier, engelsk bulldogg, fransk bulldogg och mops enligt det 
uppdrag CS givit AG RS via CS beslut § 5 e/2024 som föredrogs av 
ledamoten i AG RS Nina Karlsdotter.  
 
Syftet med CS uppdrag är att ta det ansvar som ankommer på CS utifrån 
SKKs stadgar och att säkerställa de fyra fokusrasernas framtida existens 
genom att ta ansvar för hundarnas välfärd och förhålla sig till svensk 
djurskyddslagstiftning. 
 
Utifrån CS uppdrag till AG RS att ta fram exteriöra målbilder för respektive 
fokusras, vilka ska motsvara programförklaringens samtliga kriterier, 
föreslår AG RS att CS: 
 

• Ger AG RS i uppdrag att arbeta vidare utifrån de framtagna 
målbilderna som syftar till en utveckling mot så sunda och friska 
hundar som möjligt i enlighet med SKKs programförklaring. 

 

• För att nå målet ska detta ske tillsammans med berörda special- och 
rasklubbar med utgångspunkt i forskningsfakta och beprövad 
erfarenhet. 

 
AG RS har bjudit in de berörda special- och rasklubbarna till möten under 
oktober månad. Avsikten med mötena är att dels presentera de exteriöra 
målbilderna, dels inleda ett arbete med de två kvarstående punkterna 
genetisk variation och hälsostatus som ingår i CS uppdrag till AG RS 
tillsammans med klubbarna. 
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CS beslutade enligt förslaget. 
 
Beslutet förklarades omedelbart justerat. 

c) Förslag till rutiner från AG Färg 

Efter Kennelfullmäktige 2023 tillsattes en arbetsgrupp för att se över hur vi 
arbetar med registrering av färg, AG Färg.  
Fanns arbetsgruppens förslag till framtida hantering för de klubbar som 
upplever problem med registrering av felaktiga färger. 
 
CS beslutade att godkänna den rutin, instruktion och lathund som 
arbetsgruppen tagit fram samt ge uppdrag till kansliet att sprida 
information om detta på ett relevant sätt. 

d) Minnesanteckningar AG Färg 

Fanns för kännedom minnesanteckningar från AG Färg 2024-04-09.  

CS noterade informationen. 

e) Minnesanteckningar från Arbetsgrupp HD 

Fanns för kännedom minnesanteckningar daterade 2024-06-17 från den 
arbetsgrupp som har Kennelfullmäktiges uppdrag att hantera 
Kennelfullmäktiges beslut rörande HD.  
 
CS noterade informationen. 

f) Protokoll Samverkansgruppen för hundvälfärd 

Fanns för kännedom protokoll från Samverkansgruppen för hundvälfärd 
den 2024‐03‐13. 
 
CS noterade informationen. 

g) Skrivelse från Svenska Dvärghundklubben, Svenska Klubben för Engelsk 
Bulldogg, Mopsorden, Fransk Bulldogg Klubb och Bostonterrierklubben 

Fanns för kännedom skrivelse med bilaga inkommen 2024-09-03 med ett 
antal frågor kring CS beslut om införande av ny nivå av hälsoprogrammet 
för RFG-Scheme. Skrivelsen är lämnad till AK för beredning och kommer att 
behandlas av CS på nästa möte. 
 
CS noterade informationen. 
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h) Protokoll AK 3-2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
avelskommitté den 22 maj 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 110 Diskussions- och strategifrågor 

Fanns ett antal diskussionsfrågor från Anneli Hultman rörande tillämpning av CS 
arbetsordning. 
 
Efter en kortare diskussion noterade CS de synpunkter som framförts. 

 
Piia Nora och Anneli Hultman anmäler jäv och lämnar mötet. Då Piia Nora är en 
av justeringspersonerna utses Jörgen Oinonen att justera § 111. 

§ 111  Frågor som rör läns- och specialklubb 

Fanns skrivelse från Svenska Brukshundklubben, SBK, angående att arrangera 
Lydnads VM i Sverige 2026. SBK efterfrågar att CS ger sitt stöd åt SBK att stå 
som värd för FCI Lydnads VM i Helsingborg 23–28 juni 2026. Bilagt till skrivelsen 
fanns protokollsutdrag från SBKs Förbundsstyrelse där de uttalar att de är 
positiva till arrangemanget. 
 
CS beslutade att uttala stöd åt SBK att stå som värd för FCI Lydnads VM i 
Sverige 2026. CS poängterade att SBK har det fulla ansvaret för både 
genomförandet och ekonomin för arrangemanget. 

 
Piia Nora och Anneli Hultman återkom till mötet. 

§ 112 Frågor som rör myndigheter 

a) Remiss av Statskontorets rapport Hund under kontroll 

Fanns remiss från Landsbygds- och infrastrukturdepartementet av 
Statskontorets rapport Hund under kontroll - förslag för att stärka 
myndigheternas verksamhet enligt tillsynslagen och viss 
verksamhet enligt djurskyddslagen (2024:3) och promemorian 
Komplettering till Statskontorets rapport Hund under kontroll. Sista 
svarsdag på remissen är 2024-10-17. 
Vidare fanns förslag till inriktning på remissvar framtaget av kansliet. 
 
CS beslutade att uppdra till kansliet att skriva remissvar utifrån den 
inriktning som presenterats samt de synpunkter som framkom i CS 
diskussion kring remissvaret. 
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b) Jordbruksverkets rapport angående regeringens uppdrag att trygga ett 

effektivt och ändamålsenligt förbud mot varghybrider i samhället 

Fanns för kännedom rubricerad rapport från Jordbruksverket. 
 
CS noterade informationen. 

§ 113 Föreningskommittén, FK 

 Fråga om förslagen organisationsförändring - verksamhetsklubb inom 
specialklubb 

Fanns förslag från FK med bifogade protokollsutdrag FK 34 a/2024 och FK § 
89 h/2024.  I arbetet med nya typstadgar har frågan lyfts om SKKs 
organisation bör tillåta verksamhetsklubbar inom en specialklubb, på 
samma sätt som att en specialklubb kan ha rasklubbar och lokalklubbar. 
Föreningskommittén anser att frågan hör hemma inom den 
organisationsöversyn som ligger inom Vision 2030 och önskar därmed att 
CS beslutar att ge KSA i uppdrag att ta med frågeställningen i sitt arbete 
med SKK 2030, strategi 3: En modern ideell organisation. 
 
CS beslutade enligt FKs förslag att ge KSA i uppdrag att i sitt arbete med 
vision SKK 2030, strategi 3, en modern ideell organisation, ta med frågan 
om att skapa en organisation som tillåter verksamhetsklubbar inom 
specialklubbar. 
 

 Fråga om avtal för delegering av rasansvar 

Fanns förslag från FK med bifogat protokollsutdrag FK § 101 a/2024.  
FK har ett tidsbestämt uppdrag ”att remissbehandla och färdigställa avtal 
för avelsansvar”. Avtalet har varit ute på remiss. 
FK bedömer utifrån remissvaren att möjligheten att genomföra 
uppdraget i sin nuvarande utformning är obefintlig. 
Kommittén har landat i att en delegationsordning blir ett tydligare 
instrument kring delegation av hela eller delar av rasansvaret mellan såväl 
SKK och specialklubb som mellan specialklubb och rasklubb, än ett avtal. 
 
FK föreslår att omforma uppdraget ”att remissbehandla och 
färdigställa avtal för avelsansvar”. Det nya uppdraget ska innefatta att ta 
fram ett förtydligande av vad en delegation till specialklubb innebär, med 
riktlinjer för vad som kan delegeras vidare till rasklubb (en 
delegationsordning där beslutsrätt, skyldigheter och rättigheter framgår). 
Vidare föreslår FK att berörda kommittéer får uppdraget att redovisa till FK 
vilken beslutsrätt och vilka uppgifter inom respektive kommittés område 
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som kan delegeras vidare till specialklubb och vad som sedan är möjligt att 
delegera vidare till rasklubb. 

 
CS beslutade enligt förslaget. 
 
Beslutet förklarades omedelbart justerat. 

 Skrivelse från American Akita Klubb Sverige, AAKS, angående uteslutning 
ur Svenska Spets- och Urhundsklubben. 

Fanns skrivelse från American Akita Klubb Sverige med bilagor där ett antal 
frågor och yrkanden lades fram som rör rasklubbstillhörighet för american 
akita. Vidare fanns e-post från ett antal uppfödare av american akita som 
framförde sin oro för rasens framtid. 
 
Föreningskommitténs verkställande utskott, FK/VU, har 2024-09-09 lämnat 
ett yttrande över inkommen skrivelse. 

 
AAKS önskar en oberoende granskning av hur specialklubben, 
Föreningskommittén och Centralstyrelsens har agerat utifrån SKKs stadgar. 
 
AAKS hänvisar till SKKs stadgar, § 4, moment 7. Momentet beskriver CSs 
rätt att utesluta en medlemsorganisation. Stadgetexten anger inte hur en 
uteslutning ska ske avseende till SKK anslutna klubbar och utesluter inte 
andra skrivningar i klubbarnas egna stadgar. 
Praxis reglerar för närvarande hur en specialklubb ska förfara vid anslutna 
klubbars utträde. Svenska Spets- och Urhundklubbens, SSUKs stadgar, § 6, 
anger att det för bildande av rasklubbar krävs godkännande av styrelsen, 
detta har enligt praxis tolkats som att styrelsen motsatsvis även har rätt att 
besluta att en rasklubb ska utträda. Det nya förslaget till typstadgar 
innehåller bestämmelser för utträde av ansluten klubb. 
 
AAKS önskar att Centralstyrelsen vidtar rättelse genom att återta 
delegationen av rasansvaret för american akita från SSUK. 
 
FK/VU anser inte att det föreligger skäl att återta rasansvaret från SSUK. 
Trots att vissa brister förekommit vid kommunicering samt återtagande av 
rasansvar, såväl som vid uteslutning av rasklubben, anser inte FK/VU att 
bristerna är av den graden att återtagande av rasansvar motiveras. 
FK har beslutat att be SKKs avelskommitté att uppmärksamma american 
akita särskilt för att säkerställa att arbetet med RAS fungerar 
tillfredställande. 
 
AAKS vill se en direktanslutning till SKK till dess att det åter finns 
förutsättningar för AAKS att anslutas till en specialklubb. 
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FK/VU vidhåller att det inte finns någon anledning att avtalsansluta en 
klubb utan rasansvar.  
 
CS uttalade i CS § 184 c/2023 stöd för Föreningskommitténs uppmaning till 
SSUK att kunna erbjuda rasklubben en återanslutning. 
 
Föreningskommittén har haft samtal med SSUK. Utifrån bakgrunden, 
tidigare händelser samt att arbete med rasen pågår i den nya rasklubben 
Urcanis, anser SSUK att det inte finns förutsättningar för medlingssamtal 
klubbarna emellan. SSUK föreslår en tidsrymd på fem år innan frågan om 
återanslutning kan bli aktuell på nytt. 
 
FK/VU föreslår att CS förenar uppmaningen till SSUK om att arbeta för att 
kunna erbjuda en återanslutning av AAKS med en tidsgräns på tre år, efter 
vilken tid specialklubben ska redovisa vilka åtgärder som vidtagits för att 
erbjuda återanslutning. CS bör då även pröva frågan om delegeringen av 
rasansvaret för rasen american akita. 
 
CS diskuterade tidsaspekten kring en framtida återanslutning av AAKS. 
 
CS beslutade enligt förslag från FK/VU med den justeringen att tidsgränsen 
med arbetet för att kunna erbjuda en återanslutning av AAKS sätts till att 
det ska ske inom en tidsgräns på tre år. 

 Fråga om avelsansvar och specialklubbstillhörighet för kleiner 
münsterländer 

Fanns per capsulam beslut taget gemensamt av SKKs Föreningskommitté 
och SKKs Jakthundskommitté 2024-08-30 angående avelsansvar för rasen 
kleiner münsterländer.  
Efter gemensamt samråd har kommittéerna enats om följande. 
 
Kommittéerna beslutar att avelsansvaret för kleiner münsterländer även 
fortsättningsvis ska vara delegerat till Svenska Vorstehklubben. 
Kommittéerna bedömer att avelsansvaret tas tillvara på ett tillfredställande 
sätt inom befintlig specialklubb och ser inte att någon annan specialklubb 
skulle kunna ta tillvara detta på ett bättre sätt. Skäl att flytta avelsansvaret 
saknas därmed, vilket innebär att ansvaret för avelsutvärderande 
verksamhet stannar hos Svenska Vorstehklubben. 
 
CS beslutade att fastställa kommittéernas beslut om att avelsansvaret för 
kleiner münsterländer ska kvarstå hos Svenska Vorstehklubben. 
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 Protokoll FK nr 4–2023 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Föreningskommitté den 30 maj 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 114 Kommittén för Strategiskt Arbete, KSA 

Information från kommittéordförande 
Anmäldes att Ove Johansson avsagt sig sitt uppdrag som ledamot i KSA. 

  
CS noterade informationen. 

§ 115 Prov- och Tävlingskommittén, PTK 

 Protokoll PTK nr 3–2024 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens Prov- och 
Tävlingskommitté den 15 augusti 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

 Information från kommittéordförande  

PTK har bjudit in samtliga klubbar som är huvudmän för regelverk under 
PTKs ansvarsområde till en konferens den 18 januari 2025 med fokus på 
samarbete och den kommande regelrevideringen. Syftet med konferensen 
är att förbereda inför regelrevideringen 2027, diskutera aktuella och viktiga 
frågor men framförallt för att ses och skapa ett gott samarbetsklimat för 
det fortsatta arbetet mellan klubbar och PTK. Andra ämnen kommer att 
vara ungdomsverksamheten, tillgänglighet inom prov- och 
tävlingsverksamheten för personer med olika typer av funktionsvariationer, 
kvalitetssäkring av domare, hundars deltagande vid prov och tävling ur 
hälsosynpunkt samt den internationella samverkan. 
 
CS noterade informationen. 

§ 116 Uppfödarkommittén, UpK 

a) Överklagan av beslut UpK § 38/2024 U38/24 & U39/24 

Fanns överklagan av rubricerat beslut från SKKs Uppfödarkommitté med 
bilagor. Vidare fanns yttrande från UpK med bilagor som yrkar på att 
överklagan avslås. 
 
CS beslutade att i enlighet med UpKs förslag att avslå överklagan. 
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b) Information från kommittéordförande 

UpK arbetar för närvarande med två stora projekt. Det första projektet rör 
obligatorisk uppfödarutbildning, medan det andra handlar om certifiering 
av uppfödare. Båda projekten syftar till att höja kvalitetsstandarden och 
stärka uppfödares kompetens inom området. 
 
Med hänsyn till det rådande ekonomiska läget har kommittén beslutat att 
se över hur dessa projekt ska prioriteras, för att säkerställa att resurserna 
används på ett så effektivt sätt som möjligt. 
 
CS noterade informationen. 

§ 117 Kommittén för Hundars Mentalitet, KHM 

a) Information från kommittéordförande 

För att möta den ökade efterfrågan på att genomföra BPH har det under 
våren utbildats nya testledare och beskrivare för BPH samt att 6 nya BPH 
arrangörer etablerats. 
 
Utifrån rådande ekonomiska läge så läggs nya projekt åt sidan för att enbart 
fokusera på: 

• Att driva och utveckla BPH-verksamheten enligt ursprunglig plan för 
att möta efterfrågan och kvalitetssäkring av BPH. 

• Att fortsätta utvecklandet av resultatredovisning av BPH samt 
avelsvärden, sk mentalindex, baserat på BPH respektive MH till 
nytta för uppfödare, klubbar och valpköpare. 
 

CS noterade informationen. 

§ 118 Utbildningskommittén, UK 

a) Rapport från dialogmöte samt extra årsstämma – Studiefrämjandet 

Fanns rapport från Piia Nora från möten i Studiefrämjandet. 
 
CS noterade informationen. 

b) Protokoll UK 3/2024 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens 
Utbildningskommitté den 27 maj 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 
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§ 119 Utställningskommittén, UtstK 

 Fråga angående FCI beslut om obligatoriska valpklasser på internationella 
utställningar 

FCI beslut att göra valpklasser obligatoriska på FCI internationella 
utställningar har ifrågasatts inom NKU Show Group. Både utifrån att 
beslutet togs direkt av FCI General Committee utan att ha behandlats i FCI 
Show Commission samt de konsekvenser, både organisatoriska och rörande 
hundvälfärd som det kan innebära. Fanns förslag på brev till FCI General 
Committee i ärendet samt bifogat brev från Norsk Kennel Klub i samma 
fråga. 
 
CS beslutade att skicka föreslaget brev till FCI General Committee angående 
beslutat att valpklasser ska vara obligatoriska på FCI internationella 
utställningar. 

 SKK monter på Svensk Vinnarutställning 

Fanns förslag från Birgitta Bernhed om att SKK alltid ska ha en monter på 
Svensk Vinnarutställning, även vart fjärde år, det vill säga det år som 
utställningen arrangeras av en länsklubb. 
 
Fördes en bredare diskussion om hur och var SKK bör vara representerade. 
 
CS beslutade att bordlägga frågan och uppdra till Helena Nyberg, SKKs 
marknads- och kommunikationschef, att återkomma med underlag för en 
fortsatt behandling av frågan i CS på nästa möte. 

 Protokoll nr 3–2024 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens 
Utställningskommitté den 5 juni 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 120 Exteriördomarkommittén, EDK 

 Protokollsutdrag EDK § 58 b/2024 Domarfrågor, Domare som inte dömt 
de senaste fem åren 

Fanns protokollsutdrag från EDK rörande uppföljning av exteriördomare 
som inte haft några domaruppdrag de senaste fem åren. 
 
EDK föreslår CS att avauktorisera Kristina Sahlström, Lotta Bergström, 
Monica Anderson, Pia Razera-Brulin och Stephanie Giesecke som 
exteriördomare. 
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CS beslutade enligt EDKs förslag och framför ett stort tack för deras insatser 
som exteriördomare i SKK. 

 Brevväxling med FCI Standard Commission 

Fanns för kännedom brev från SKK till FCI Standard Commission i enlighet 
med beslut CS § 93 c/2024 samt svar från ordförande i FCI Standard 
Commission daterat 2024-07-04. 
 
CS noterade informationen. 

 Generella Exteriördomarkonferensen 2024-03-16-17 

Fanns för kännedom minnesanteckningar från den generella 
exteriördomarkonferensen 2024 samt en sammanfattning av deltagarnas 
utvärdering av konferensen. 
 
CS noterade informationen. 
 
Vidare fanns utdrag från sammanställningen av gruppdiskussioner vid den 
generella exteriördomarkonferensen rörande frågor eller åsikter EDK anser 
berör CS. 
 
CS tog del av sammanställningen. 
 
CS beslutade att uppdra till SKKs Marknads- och kommunikationsavdelning 
att arbeta vidare med det som framkommer i sammanställningen. 

 Protokoll EDK 3/2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Domarkommitté den 18 juni 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 121 Jakthundskommittén, JhK 

a) Protokoll JhK nr 3–2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Jakthundskommitté den 10 juni 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 
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§ 122 Disciplinnämnden 

a) Beslut från SKK Disciplinnämnd 

För information fanns Disciplinnämndens beslut 38, 41–47, 51–55, 58–61 
och 63. 

 
CS noterade informationen. 

b) Lista över personer som av Disciplinnämnden tilldelats disciplinär åtgärd 
som är funktionärer med uppdrag inom SKK 

Fanns lista från Disciplinnämndens sammanträde 2024-05-31. 
 
CS noterade informationen. 

§ 123 Svenska Kynologiska Akademien 

Protokoll Svenska Kynologiska Akademien 3/2024 
Fanns protokoll från Svenska Kynologiska Akademien 7 augusti 2024. 

 
CS noterade protokollet för kännedom och la det till handlingarna. 

§ 124 Internationella frågor 

a) Main Decisions FCI General Assembly 2024-06-20 

b) Protokoll FCI General Assembly 2024-06-20 

c) Treasure´s Report FCI General Assembly 2024-06-20 

d) Rapport från FCI Commission for Sighthound Sport 2024-06-05 

e) Rapport från FCI Dog Dancing Commission 2024-06-01-02 

f) Rapport från FCI Rescue Dog Commission i Martin, Slovakien 2024-06-16 

g) Quarterly report #1 for FCI 2024-07-22 

h) Protokoll FCI European Section General Committee 2024-08-21 

i) Agenda K8 möte 11–12 september 2024 

j) Handlingar till FCI European Section General Assembly 2024-10-07 

 
CS noterade informationen. 
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§ 125 European Dog Show, EDS, 2026 

Birgitta Bernhed informerade om det pågående arbetet med planeringen av 
European Dog Show 2026 i Stockholm. Bland annat ska ett Facebook event och 
en uppdaterad webbsida för EDS lanseras inom kort. 

 
CS noterade informationen. 

§ 126 Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde hålls 12–13 november 2024 på SKKs kansli. 

§ 127 Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
 
 
 

 
Vid protokollet:  
  
Kjell Svensson  
 
 

 

Justeras:  
  
Britt-Marie Dornell 
Ordförande 

 

 
 
 

 

Justeras:  
  
Birgitta Bernhed 
 

Piia Nora 
§ 99-110, § 112-127 
 
 
 
Jörgen Oinonen 
§ 111 
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Bilaga 1 

 
§ 108 d Ekonomi 
 
Förslag om ändrad milersättning 
Jag reserverar mig mot beslutet att ta bort den beskattade delen på milersättningen, 
då detta särskilt drabbar våra kennelkonsulenter som använder sina privata bilar i hög 
utsträckning för sitt arbete inom organisationen. 

 
Våra konsulenter utför en mycket viktig insats i organisationen och är beroende av en 
rättvis och rimlig ersättning för sina resekostnader, vilket på sikt kan påverka 
möjligheten för våra konsulenter att genomföra sitt uppdrag. 

 
Jörgen Oinonen 
 


